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Abstract (en)
[origin: US2016147196A1] Balance spring stud including, around a housing receiving a balance spring of reference thickness, a one-piece
component made of a shape memory alloy and including two lugs, each arranged to rest on one of the surfaces of the balance spring, and wherein,
in the free state, the minimum width of the air gap of the lugs is greater than the maximum value of the reference thickness when the component is
in an open position corresponding to a martensitic structure, and wherein the maximum width of the air gap is less than the minimum value of the
reference thickness when the component is in a closed position corresponding to an austenitic structure, and the balance spring includes an area of
lesser thickness having a minimum thickness equal to the reference thickness, surrounded by areas of large thickness having a minimum thickness
greater than the reference thickness.

Abstract (fr)
Piton (1) d'horlogerie comportant un logement (2) pour la réception d'un spiral (3) a deux surfaces latérales opposées (31, 32) distantes d'une
épaisseur de référence (ER). Ledit piton (1) comporte, autour dudit logement (2), un composant (8) monolithique en alliage a mémoire de forme
comportant deux pattes (11, 12) définissant ensemble un entrefer (E) et chacune agencée pour prendre appui sur une desdites surfaces latérales
opposées (31, 32) d'un dit spiral (3), et, a I'état libre, la largeur minimale dudit entrefer (E) est supérieure a la valeur maximale de ladite épaisseur
de référence (ER) quand ledit composant (8) est dans une position ouverte correspondant a une structure martensitique, et la largeur maximale
dudit entrefer (E) est inférieure a la valeur minimale de ladite épaisseur de référence (ER) quand ledit composant (8) est dans une position fermée
correspondant a une structure austénitique.
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